

Gerhard Cromme (Hrsg./Editor)

# Corporate Governance Report 2006

Vorträge und Diskussionen  
der 5. Konferenz Deutscher Corporate Governance Kodex  
(deutsch/englisch)

2006  
Schäffer-Poeschel Verlag Stuttgart

## Inhaltsverzeichnis

Vorwort.....	V
<i>Gerhard Cromme</i>	
Einführung zur Vorabendveranstaltung .....	1
<i>Clemens Börsig</i>	
Die Rolle des Aufsichtsrats im Verhältnis zum Vorstand .....	3
<i>Holger Steltzner</i>	
Einführung in die Konferenz.....	13
<i>Brigitte Zypries</i>	
Grußwort zur Eröffnung der 5. Konferenz Deutscher Corporate Governance Kodex.....	17
<i>Gerhard Cromme</i>	
Corporate Governance – Stand und Entwicklungen in Deutschland und Europa .....	25
Zusammenfassung der Diskussion zu Corporate Governance – Stand und Entwicklungen in Deutschland und Europa.....	39
Podiumsdiskussion zur Zusammenarbeit im monistischen und im dualen Verwaltungssystem .....	43
<i>Peter Montagnon</i>	
Statement .....	45
<i>Henning Schulte-Noelle</i>	
Statement .....	49
<i>Antony Burgmans</i>	
Statement .....	55
<i>Håkan Samuelsson</i>	
Statement .....	59

X Inhaltsverzeichnis

<i>Ulrich Hartmann</i> Statement .....	63
Zusammenfassung der Diskussion zur Zusammenarbeit im monistischen und im dualen Verwaltungssystem .....	67
<i>Anhang 1</i> Deutscher Corporate Governance Kodex .....	73
<i>Anhang 2</i> Umsetzung der Empfehlungen und Anregungen des Deutschen Corporate Governance Kodex - Eine empirische Erhebung der Entsprechenserklärungen der DAX-, MDAX- und SDAX- Gesellschaften .....	89

## Table of contents

Preface.....	VII
<i>Gerhard Cromme</i> Introduction to the eve-of-conference event .....	101
<i>Clemens Börsig</i> The role of the supervisory board in respect of the management board.....	103
<i>Holger Steltzner</i> Introduction to the Conference.....	113
<i>Brigitte Zypries</i> Welcoming address at the opening of the 5th German Corporate Governance Code Conference .....	117
<i>Gerhard Cromme</i> Corporate Governance – Status und developments in Germany and Europe.....	123
Summary of the discussion on corporate governance – Status and developments in Germany and Europe .....	135
Podium discussion on cooperation in one-tier and two-tier governance systems.....	139
<i>Peter Montagnon</i> Statement.....	141
<i>Henning Schulte-Noelle</i> Statement.....	145
<i>Antony Burgmans</i> Statement.....	151
<i>Håkan Samuelsson</i> Statement.....	153

<i>Ulrich Hartmann</i> Statement .....	157
Summary of the discussion on cooperation in one-tier and two-tier governance systems.....	161
<i>Appendix 1</i> German Corporate Governance Code.....	165
<i>Appendix 2</i> Implementation of the recommendations and suggestions of the German Corporate Governance Code – An empirical survey of the DAX, MDAX and SDAX companies .....	181